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Årsmelding for 2023 for Eiker Skogeierlag  

 

Styret har bestått av: 

  

Leder   Kristoffer Røren 

Nestleder  Anton Lundteigen 

Styremedlem  Lars Kr. Haga 

Styremedlem  Hilde M. Ruud 

Styremedlem  Henry Brekke 

1. varamedlem Karl Henrik Hals 

2. varamedlem Tor Flesaker 

 

Møter og arrangementer i 2023 

 kan oppsummeres slik: 

 Antall Deltakere Tema 

Styremøter 6   

 

Årsmøte 1 
 

22 
 

  

 

Medlemsmøte 1 36 

 

Fabrikkbesøk på Splitkon, Åmot 

Egne fagmøter, åpne          

        

      

       

 

 

Egne skogdager/kvelder åpne 1 
 

55      

         

       

       
 

Skogkveld Varlo Grendehus 

Skolearrangementer 1 Ca. 250 Deltok med mannskap på skoleskogdag for alle 5. 
klassingene i Øvre Eiker, skogstien på Hoensvannet. 

 

Kurs 

Motorsag 

 

 

 

1 

 

 

 

6 

 

          

 

Vedlikehold og bruk av motorsag, 1 kveld i verkstedet +1 
praksisdag 

 

 
Andre arrangementer 
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Andre aktiviteter 

 

8 

7 

  

 

 

 

Lagets skogbruk og miljø gruppe har hatt 8 møter 

Takstutvalget for ny skogbruksplan 

 I tillegg har styret deltatt slik 

- Årsmøte og ekstraordinært årsmøte Viken Skog 
- Høstmøte Viken Skog 
- 4 Regionale ledermøter i Viken Skog 
- 8 teamsmøter for tillitsvalgte/lokallagsledere i Viken Skog 
- Skogkveld Viken Skog, Andorsrud 
- Tømmer & Marked 
- EM – motorsag, Kongsberg 
- Budsjettmøte om bruk av  rentemidler, Ø.E.kommune 
- Bruk av tilskuddsmidler 2024-2027, Ø.E.kommune 
- Ungskogpleiestrategi, Statsforvalteren 
- Buskerud skogbruket, Statsforvalteren 
- Naturtyperegistreringer i Sigdal 

 

 

Litt mer om hva det er arbeidet med: 
 
Skogkveld 
Hovedtema var: Klimatilpasning av skog v/Svein Solberg, seniorforsker Nibio. Med den temperatur 
stigningen han så frem i tid, kom det til å bli for varmt for grana på Eiker. Han mente en treslag 
blanding med 1/3 gran, 1/3 furu og 1/3 bjørk ville gi oss en skog som var mer robust for det klima 
som blir spådd. 
 
Kurs   
Det er avholdt kurs i vedlikehold og bruk av motorsag. Det er invitert til kurs i ungskogpleie, det ble 
for få deltakere. Vi kjører nytt kurs neste år………..   
 
Tur 
Vi var på fabikkbesøk hos Splitkon på Åmot. Vi fikk omvisning i fabrikken og så hvordan produksjons- 
linja var, med mange store maskiner. Etterpå fikk vi god orientering av ledelsen om produksjonen nå 
og veien frem for å få fabrikken som den er i dag.      
 
 
Skogbruksplan 
Takstutvalget har jobbet med hva som skal stå i tilbudsforespørselen vi skulle sende ut. Slik at 
skogbruksplanen dekker opp det vi ønsker og blir ett godt verktøy for den enkelte skogeier. 
Tilbudsforespørsel ble sendt til de tre aktuelle firmaene i vårt område. Det var kun Viken Skog som 
kom med ett tilbud. Takstutvalget har hatt møte med Viken Skog om tilbudet og ut fra tilbudet med 
noe justeringer har takstutvalget gitt Viken Skog jobben.  
Feltarbeidet vil bli utført sommeren 2025. 
Takstutvalg består av fra Øvre Eiker: Anders B. Werp, Fredrik Bråthen, Anton Lundteigen og Kristoffer 
Røren, i tillegg har Drammen valgt 3 medlemmer til takstutvalget. 
 
Ryddesager for utleie 

Laget har med bruk av rentemidler kjøpt 2 ryddesager hos FK Eiker, som er til utleie til skogbruket på 
Eiker. Sagene blir vedlikeholdt av verkstedet på FK Eiker og leie blir avtalt direkte med dem. 
Skogeierlaget håper dette kan være ett bidrag for øke aktiviteten med ungskogpleie, når vi ser på 
tabellen lenger ned viser den at her må vi ta alle midler i bruk   for å heve aktiviteten 
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  Årsmelding 2023 for Miljøgruppa i Eiker skogeierlag. 

Eiker skogeierlag utnevnte i 2019 ei gruppe som skulle arbeide med utfordringer i 
grensesnittet skogbruk/miljø. Gruppas medlemmer har i 2023 vært: Kristoffer Røren, Knut 
Kvale, Per Olaf Lundteigen, Tor Flesaker, Erik Juel, Frode Mohus, Jan Erik Nilsen, Torleif 
Terum og Knut Sønju. Gruppa har hatt 8 møter i 2023. Gruppa har i hovedsak arbeidet med 
miljøspørsmål som virker begrensende på aktivitet og produksjon i skogbruket. Det siste året 
er det arbeidet i hovedsak med følgende: 

• I 2020 gjorde Landbruksdirektoratet en «testundersøkelse» basert på fullverdig NiN i 
et område omkring Veia. Hensikten var å kunne sammenligne resultatene fra denne 
registreringen med resultatene fra Miljødirektoratets registreringer etter Mdirs 
instruks. Gruppa deltok i forberedelsene til testundersøkelsen. I teorien skulle de to 
registreringene vise like resultater. Resultatene viser store forskjeller i skogbrukets 
disfavør i Mdirs registrering. 

Videre bearbeiding har vist at forskjellene er svært store. Dette ble dokumentert i 
Landbruksdirektoratets sluttrapport. Forskjellene er så store at rapporten 
konkluderer med at Mdirs registrering etter instruksen ikke kan brukes til 
skogbruksformål. 

• Gruppa har brukt mye tid på å gjøre resultatene fra «testundersøkelsen» kjent, og 
forsøkt å sette sette makt bak konklusjonene.  

• Statssekretær i Miljøverndepartementet har møtt i ett av gruppas møter. 

• Repr fra Landbruksdepartementet og fra Naturhistorisk museum har møtt i gruppas 
møte. 

• Noen i gruppa hatt møte med Skogeierforbundets ledelse om dette. 

• Gruppa har deltatt i work-shop i en tidlig fase i kommuneplanarbeidset i nye 
Drammen kommune. Work-shopen gjaldt innspill til verneområder til spesielle 
formål. 

• Noen medlemmer av gruppa har hatt nettmøte med fagforeningen for personer som 
utfører biologiske registreringer («Naturkonsulenter»). 

• Noen medlemmer i gruppa har hatt møte med Nibio og drøftet utfordringene i å 
balansere miljøhensynene mot produksjon av trevirke. 

• Gruppa forsøker å få i gang et prosjekt i kalkområdet som har som målsetting å 
kunne drive skogen samtidig som annen bruk av og interesser i området ivaretas. 

• Gruppa har utfordret Miljødirektoratet til å slutte seg til konklusjonene i 
«testrapporten». I den forbindelse ble det i jan 2024 arrangert et åpent møte på 
Fossesholm med deltakere fra bla Miljødirektoratet. Direktoratet opplyste der at det 
var feil at det i 2018 ble registrert skogområder som ikke er utsatt for 
utbyggingspress.  

• Gruppa har ment at utviklingen av skogpolitikken i Tyskland og EU på noen områder 
ligger foran Norge. Derfor har gruppa ønsket studere dette nærmere. En studietur ble 
planlagt i 2023 og gjennomført i febr 2024. Hovedmålene med turen var å lære om 
hvordan skogbruket i Tyskland tilpasser seg til og bidrar til å redusere klimaskadene. 
Dernest å lære om ordninger for økosystemtjenester, dvs hvordan pengestrømmene 
går fra kjøpere eller offentlige organer som er villig til å betale for å øke eller ikke 
redusere CO2 opptaket i skog.                                                                                               
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Arbeidet i Viken Skog/Norges Skogeierforbund 
 
Styret har vært representert i alle møter i Viken skog. Det er fra Vikens ledelse orientert om aktuelle 
saker, med en påfølgende diskusjon.  
Fra Eiker har vi påpekt ved alle anledninger at vi ikke er enige i den vektleggingen av frivillig vern som 
blir fremført av Norges Skogeierforbund ( NSF ), som vi i Viken står bak når NSF er vårt talerør 
næringspolitisk. Viken Skog/NSF klare prioritering etter Eiker skogeierlags synspunkt skal være å 
fremme aktivt skogbruk og skogeiernes forvaltning av sin skog. 
Når NSF etter budsjett forhandlingen går ut og sier at skogbruket er budsjett vinnerne når vi får øket 
budsjett posten til frivillig vern sier vi at det er den viktigste saken for skogbruket i Norge!!!!. 
Når vi ser det enorme media trykket som vi opplever nå, mener vi at skogbruket må få ett mye 
tydeligere fokus på skogbrukets betydning i produksjon av grønt karbon som skal erstatte svart 
karbon og ett aktivt skogbruks betydning for binding av CO2.  
Når NSF beregninger viser at vi BARE bruke 50% av skogarealet til aktiv skogproduksjon, resten er 
vernet, inndirekte verna og verner seg selv.  
Vi hogger i dag 0,04% av skogen hvert år, 40% på 100 år og beregninger sier at 6 – 7 millioner m3 dør 
hvert år. Da må vi fra skogbruket være klare på at det er mange nok gamle trær å «klemme» på og 
andelen stående og liggende død ved er sterkt økende. 
 
Viken Skog er nå i slutt prosessen om en ny fabrikk på Follum (Hønefoss) i samarbeid med svenske 
Billerud. Det blir en stor kjøper av massevirke/flis ( 600 – 700 000 m3) med lokal foredling, vi må da 
være sikre på at vi oppnår en pris som markedet i Europa (+) vil betale. Alle tegn tilsier at vi har ett 
produkt som det blir etterspørsel etter d.v.s. en god/høy pris. Viken Skog må sikre seg så vi ikke 
forplikter oss til å levere tømmer til fabrikken til en lavere pris enn det konkurrentene kan betale til 
skogeier, hvis det skjer kommer vi inn i en negativ sirkel.    
 
Samarbeidet med kommunene og staten. 
Styret samarbeider tett med skogbrukssjefene i Øvre Eiker og Drammen og takker dem for å være 
positive til å bruke rentemidler for å støtte våre arrangement. Statsforvalteren er en aktiv bidragsyter 
i arbeidet med ny skogbruksplan.  Landbruksdirektoratet  har vært positiv i møter og gjennom annen 
dialog i arbeidet til miljøgruppa. 

 

Rentemidler: 

     Øvre Eiker     

Innestående 31.12.2023   1 666 088          

Opptjente rentemidler i 2023             1 116 422               

 

Rentemidlene er fordelt slik i henhold til regelverk: 

 Viken Skog……………………………………………………….            kr   323 762     

 Statsforvalteren………………………………………….                  kr   212 120       

 Landbruks- og matdepartementet……………...                 kr   245 613       

 Ø. Eiker kommune (Landbrukskontoret)                         kr   334 927    

 

Det er renteinntektene i 2023 som fordeles/brukes i 2024 
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Nøkkeltall 

 

År 2019 2020 2021 2022 2023 

 

Medlemmer i Viken 273      268      219 216       211  

Antall Viken-leverandører 76        82        66 57         40 

Hogst levert Viken, m3 47.333 40.268  32.586 28.116 23.506 

Andel levert til Viken, % 48        46         54 46         45 

Gjennomsnittspris pr m3 til 
Viken 

420      367       432 487       530 

Hogst i alt, m3, iflg 
skogfondsregnsk. 

98.188   87.539 60.685 60.697 52.848 

Plantet i alt på Øvre Eiker, stk 274.500 220.000 199.400 253.785 225.253 

Ungskogpleie i alt på Ø.Eiker, da 2.531     2.410     1.650 1.217         886 

Felte elg på Eiker 75          85          61 52           50 

Felte hjort på Eiker 25          25          21 18           21 

 

 

Hokksund 10/3-2024 

Kristoffer Røren     Anton Lundteigen         Henry Brekke        Hilde M. Ruud           Lars Haga           
 Sign.                   Sign.                          Sign.         Sign.     Sign. 

 
 
Regnskap Eiker skogeierlag 2023: 
Regnskapet ligger på de siste sidene i denne årsberetningen. 

 
Styret foreslår overfor årsmøtet at årets underskudd disponeres slik: 
 Årets underskudd belastes skogeierlagets egenkapital, kr 30.867,90 
 

Eiker skogeierlag tilgode 1/1 – 2024 

-Egenandel kursavgift  kr 10.000 

-Rentemidler, støtte til kurs og arrangement   kr 13.723 

 

 
 
 
 
 
 

 
 



6 
 

 
ARBEISPLAN 2024 
 
20. FEBRUAR – SKOGKVELD 
 
15. og 16. MARS – MOTORSAGKURS 
 
19. MARS  - ÅRSMØTE 
 
…..SKOGEIERLAGET OG BONDELAGET SKAL PRESANGTERE LANDBRUKET I DET NYE                         
KOMMUNESTYRE 
 
31. MAI OG 1. JUNI – UNGSKOGPLEIEKURS 
 
………AUGUST – STAND PÅ EIKER MATFESTIVAL SAMMEN MED SKOGSELSKAPET 
 
HØSTEN – MØTE MED PRESANGTASJON AV RAPPORT FRA STUDIETUR TIL TYSKLAND + 
                   ETT FAGINNSLAG 
 
HØSTEN – GRØNNENERGI MED PÅFØLGENDE PUBKVELD 
 
SKOGBRUK/MILJØGRUPPA JOBBER VIDERE FOR Å FINNE BALANSEPUNKTET MELLOM NATUR/MILJØ 
OG AKTIVT SKOGBRUK, HVORDAN LØSER VI DET I PRAKSIS? 
 
 ARBEIDET MED EN NY SKOGBRUKSPLAN FOR ØVRE EIKER, PROSSESEN GÅR VIDERE 

 
 
EIKER SKOGEIERLAG`S UTSTYR FOR UTLEIE/UTLÅN: 
 
VEIHØVEL –  HOS FK EIKER 
 -PRIVAT GÅRDSVEI KR. 300 / DAG 
 -SKOGSBILVEI KR. 600 / DAG 
 
RYDDESAGER – HOS FK EIKER 
 -KR 100/DAG FOR EI SAG 
 
MARKBEREDER – HOS PER AKER 
 -GRATIS LEIE 
 
 


